
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 4. dubna 2022 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, 
Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, 
Ph.D.; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; prof. PhDr. Milena 
Lenderová, CSc.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena 
Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda 
Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Hosté: Ing. Iveta Němcová  
 
Omluveni: Ing. Veronika Kovářová 
 

1. Různé 
 
Mgr. Keplová – pozvánka na AS FF v pondělí 11. 4. od 13 h; na programu příprava voleb 
a debata nad výsledky ankety hodnocení spokojenosti s výukou. 
 
Dr. Roebuck – nabídka spolupráce pro jiné katedry či celofakultní přednášku – zapojení 
ukrajinských kolegyň Halyna Stashko, Ph.D. a Kateryna Shevelko, Ph.D. (kontakt přes 
univerzitní mail). 
 
Dr. Beníšková – informovala o úspěšně proběhlé akci Dny teorie a praxe, kterou zahájil 
náměstek primátora PaedDr. Jan Mazuch. 
 
Dále informovala o úspěchu našich studentek v překladatelské soutěži – Kateřina Klečková a 
Barbora Kokešová získaly čestná uznání za překlady z německého a anglického jazyka. 
 
Dr. Krása – pozval na přednášku Thomase Brogana dne 6. 4. od 17 h v míst. 05005 bud. G.  
Vznesl dotaz, zda fakulta řeší nebo bude řešit sexuální obtěžování. Rozvinula se diskuse, ze 
které vyplynulo, že UPCE má stanovenou etickou komisi, která tyto záležitosti řeší, případně 
řeší APUPA. Na konci roku 2021 vznikla na rektorátu pracovní skupina, jejímž cílem měla být 
aktualizace etického kodexu UPCE. O činnosti a výsledcích této skupiny však dosud není nic 
známo. Dr. Říha se pokusí zjistit. 
 
Informoval o kurzech ČJ pro Ukrajince – každý den probíhají dva kurzy (od 10 a 17.30 h); 
vyučují dobrovolníci – jedná se o nízkoprahové jazykové kurzy. Курси чеської мови / Kurzy 
češtiny pro Ukrajince na FF UPCE | Fakulta filozofická 
 
P. Tichá – k dnešnímu dni je na FF 572 zaplacených přihlášek do BSP (z toho 20 cizinců). 
Jedná se o poměrně malé číslo, ale přihlášky je možné podávat až do 20. 4., takže se ještě 
čeká nárůst. 
 
Doc. Marek – dotaz na přijímací řízení do NMgr. studia, proč jsou zápisy už v červnu a ne 
v záři – nevýhodné pro studenty, kteří dělají státnice v srpnu. P. Tichá vysvětlila postup dle 
zákona.  
 
Špatná propagace, po městě jsou více vidět plakáty Univerzity HK než UPCE, zároveň jsou 
UPCE plakáty neatraktivní. Dále nespokojenost při tvorbě letáku na konferenci (vzhled, 
spolupráce). Jedná se o placenou službu z odvodů fakult, ale práce propagačního oddělení 
neodpovídá daným požadavkům.  
 

https://ff.upce.cz/node/119767
https://ff.upce.cz/node/119767


Dále nespokojenost se mzdovým oddělením – UPCE je zapojena do internacionalizace, ale 
neumí vypočítat mzdové náklady cizinců. V projektech, kde jsou zapojeni cizinci, se musí 
počítat s náklady navíc (PROXI).  
 
Prof. Lenderová – nové cestovní příkazy – špatná informovanost; časové zatížení; 
nepřehledné.  
 
Dr. Myslivec – pozvánka na mezinárodní česko-arménskou konferenci 6. 4. od 9 h EB/E2.  
 

2. Informace děkana 
 
2/1 Rozpočet 

- pro FF bude nárůst, ale nevíme, zda dostatečně vysoký na pokrytí vzrůstajících 
nákladů (viz níže); 

- ukazatel A – čekáme nárůst o 1,7 mil. Kč oproti loňskému roku 
- ukazatel výkonu K – nárůst o 0,6 mil. Kč oproti loňskému roku 
- výdaje na energie ale budou vyšší o 1, 5 mil. Kč, vzrostou výdaje i za platy 
- finance DKRVO zatím odhad, ale i tam čekáme dle předběžných zpráv jistý růst 
- otázka navýšení tarifů – děkani zatím nedospěli k jednotnému názoru, čeká se na 

definitivní čísla rozpočtu z MŠMT 
- schůzky s katedrami o katederním rozpočtu proběhnou na přelomu dubna a května 

 
2/2 Kdo má zájem může se zapojit za FF do Univerzita Pardubice opět vyzve studenty a 
zaměstnance: Rozhýbejme univerzitu! | Univerzita Pardubice (upce.cz) 
 
3. Informace proděkanky Bubíkové  
 
3/1 Odevzdávání GAČRů – na FF podáno 23 projektů (kromě KVV a KCJ se zapojily 
všechny katedry, nejvíce projektů podala KFR); finální verze měly být odevzdány do pátku 
1. 4. 
 
3/2 Kvalitativní příznaky – komise k posouzení návrhů kvalitativních příznaků NS a EX se 
sejde ve středu 6. 4. od 9 h v učebně EA13022. Schůzka je veřejně přístupná. Návrhy 
k posouzení je třeba mít fyzicky na místě, aby mohla být zkontrolována např. afiliace autorů 
na naší FF. Zatím jsme neobdrželi návrhy z ÚHV a KLKS. 
 
4. Informace proděkana Hejduka 
 
4/1 Prosím katedry a ústav o nabídku přednášek pro další ročník Univerzity volného času. 
Letos je tématem "Germánský svět", příští rok bude "Slovanský svět". Návrhy témat 
a případné časové preference, prosím, posílejte přímo organizátorovi dr. Zbyňkovi Vydrovi  
do neděle 24. 4. (cyklus přednášek trvá od září do června, vždy ve čtvrtek odpoledne.) 
 
4/2 Připomínám kontrolu nabídky Erasmus předmětů pro příští akademický  rok. Prosím, 
pošlete Janě Horákové (termín byl 31. 3. a dosud některé katedry vůbec nereagovaly!). 
 
4/3 Informace k přijatým ukrajinským studentkám. S měsíčním stipendiem byly na FF 
přijaty se statusem free-mover čtyři studentky, pátá byla přijata bez stipendia. Ideálně by 
měly být schopny se plnohodnotně účastnit přednášek a seminářů. Na konci semestru 
bychom jim mohli vydat "transcript of record" s absolvovanými předměty. Pokud je 
z hlediska vyšší absence (nastoupily výrazně později) v některých případech nemožné 
předmět absolvovat, nebudou mít problém se získaným počtem kreditů, protože ty po nich 
v tomto případě nikdo nechce. Pokud ale lze absence nějak nahradit, prosíme o vstřícnost 
a možnost řádného absolvování předmětů, protože se jim to v budoucnu může různě 
hodit. – Dále prosím vyučující a katedry/ústav, aby těmto studentkám byli k dispozici ke 

https://www.upce.cz/univerzita-pardubice-opet-vyzve-studenty-zamestnance-rozhybejme-univerzitu
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konzultacím a případně s nimi probrali možnost přijetí do studijních programů v dalším 
akademickém roce.  
 
5. Informace proděkanky Reimannové 
 
5/1 Rada pro vnitřní hodnocení Univerzity Pardubice na svém jednání dne 14. 3. 2022 
projednala a schválila harmonogram hodnocení kvality studijních programů pro rok 2022. 
Hodnocení studijních programů je zakotveno v dokumentu Pravidla systému zajišťování a 
hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností (článek 7, odst. 4 a 5) dle 
kterého jsme povinni provést hodnocení studijního programu nejméně jednou v období 
platnosti jeho akreditace. Konkrétní proces hodnocení studijního programu podrobně 
upravuje směrnice univerzity č. 1/2022 Příprava, změny a hodnocení studijních programů na 
Univerzitě Pardubice, dle které budou studijní programy s platností akreditace kratší než 10 
let hodnoceny nejméně dva roky před koncem platnosti akreditace.   

  

  
  
5/2 Směrnice UPCE č. 1/2022 Příprava, změny a hodnocení studijních programů na 
Univerzitě Pardubice  

- K nalezení na Intranetu pod RVH, záložka Legislativa, též pod RVH  
- Obdoba Opatření rektora č. 10/2020 – drobné změny 

  
5/3 Pozvánka na zasedání Rady studijních programů FF UPCE 11. 4. 2022 od 10:00 h, 
místnost EA 13022, Program: Změna koncepce jazyků, Seznámení s nově platnou Směrnicí 
č. 1/2022 – Příprava, změny a hodnocení studijních programů na UPCE. Jednání se za 
RVH  zúčastní prof. Molková a prof. Lenderová. 
 
5/4 Hodnocení spokojenosti s výukou – anketa byla ukončena 2. 3. 2022, dalších osm dní 
byla možnost „vetovat“ ze strany vyučujících nevhodná vyjádření, které nebudou zveřejněny. 
V tomto období je i potřeba, aby všichni vyučující a garanti reagovali na vyjádření. Výsledky 
byly tedy zveřejněny a zpřístupněny 11. března 2022. Prosím vedení kateder o projití 
hodnocení a o reakci, zatím se vyjádřilo pouze KVV (viz Vyjádření k anketě - Portál UPa - 
Vyjádření k anketě (upce.cz). 
Reakci vedení vidí každý přihlášený uživatel v portálu STAGu, Kvalita výuky – Vyjádření 
vedení https://portal.upce.cz/portal/studium/kvalita-vyuky/vyjadreni.html, projít a ukázat - 
Portál UPa - Globální výsledky anket (upce.cz)  
 
Příklad reakcí vedení:  
Vážení studenti,  
děkujeme za vaše připomínky a návrhy k jednotlivým předmětům. Pozitivní ohlasy potěší, kritické jsou pak důvodem 
k zamyšlení konkrétního pedagoga a k diskusím celého kolektivu katedry. Zpětná vazba nám umožňuje lépe identifikovat 
problémy ve výuce a navrhovat jejich řešení. Zkuste, prosím, také apelovat na své kolegy, aby se do hodnocení zapojovali ve 
větším počtu, aby byl vzorek hodnotitelů reprezentativnější.  
Dobrý den,  
všem zúčastněným na hodnocení, ale i všem ostatním studentům, kteří hodnotili a reagovali přímo i na výuce, děkujeme za 
vaše názory, připomínky, doporučení či ohlasy, kritiku i chválu. Každá tato informace je pro nás důležitá a jak říkám, pořád je co 
zlepšovat.  
Snažili jsme se a snažíme se i dalším semestru zlepšit nejen technické vybavení, ale i komunikační dovednosti vyučujících, aby 
daná výuka byla lépe pochopitelná a srozumitelná. Osobně si myslím, že na straně vyučujících došlo ke zlepšení přístupu, 
kvality výkladu, poskytnutí materiálů.  
Snad se zlepší i ta druhá strana, tedy vaše zpětná vazba a zvýší se komunikace s vyučujícím, která je v současné době bohužel 
velmi slabá (samozřejmě všude jsou výjimky). Myslím si, že tím se také mnoho zlepší a vzájemná komunikace vyučující 
student, která je samozřejmě za normálního stavu úplně na jiné úrovni.   
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Věřím, že už se budeme setkávat jen naživo a že se úroveň vzájemné komunikace a respektování jen zlepší.  
Děkuji za vaši vstřícnost a hezký den přeji  

 
5/5 Rozvrhy  
- Časový plán vyučujícího se bude zadávat do STAGu ve dnech 18. – 30. 4. – prosíme 

všechny AP o podrobné uvádění časových možností (v době porad, jazykových kurzů 
uvádět, že dotyčný mít výuku nemůže; kdo chce více rozvrstvit výuku do týdne – uvést 
do poznámky; dojíždějící naopak mohou preferují výuku ve třech dnech – uvést)  

- schvalování časových plánů osobami k tomu určenými (VK či delegovaní zástupci): 
2. – 15. 5.  

- Excelový soubor s dalšími požadavky a úvazky (bez externistů zajišťujících výuku C 
předmětů – do 15. 5. – link: uvazky_pozadavky_ZS_22-23.xlsx (sharepoint.com)  

 
5/6 Požadavky na kvalifikační práce (BP+DP) – prosíme o kontrolu sylabů, zda tyto předměty 
obsahují požadavky na formální kritéria hodnocení, včetně ochrany vůči plagiátorství (např. 
Požadavky na studenta: Odevzdaná práce splňuje požadavky příslušné směrnice UPCE 
a požadavky VŠKP stanovené katedrou/ústavem…).  
 
5/7 Zkontrolovány SP pro příští akademický rok – žádosti o změny ve SP budou předloženy 
RSP v druhé polovině dubna (18.4.) k hlasování per rollam.  
 
6. Informace proděkana Říhy 
 
6/1 Pomoc Ukrajině: 
• před dvěma týdny spuštěny Курси чеської мови / Kurzy češtiny pro Ukrajince na FF UPCE 
| Fakulta filozofická, od 28. 3. v režimu 2 x denně (EA-01038, od 4. 4. také EA-01025; 
iniciátor a hlavní organizátor dr. Krása + dr. Pató, dr. Gańczarczyk a další; minulý týden 
převzala roli hlavního organizátora Mgr. Bláhová, doktorandka ÚHV. 
 
• od 1. do 7. 4. 2022 Týdenní materiální sbírka na pomoc Černovické univerzitě | Fakulta 
filozofická (upce.cz) (EA-11033, každý den v čase 7:30 – 14:00) V pátek 8. 4. bude vše 
odvezeno na univerzitu do Olomouce, která akci garantuje a jež zajistí odvoz materiálu na 
Ukrajinu. 
 
6/2 Propagace aj.: 
• vlastní Den otevřených dveří Přijď se k nám podívat a studuj s námi... | Fakulta filozofická 
(upce.cz) 1. a 8. 4. 2022 
• propagace studijních programů – deadline pro podávání přihlášek (citylight, letáčky, 
sociální sítě, individuální přednášková činnost AP na gymnáziích, aktuálně např. dr. Vydra, 
dr. Rokyta aj.) 
 
6/3 Ediční oddělení – požadavky na překlady časopiseckých statí, monografií a GAČRové 
zadávací dokumentace k termínu 15. 3. 2022 zaslány na děkanát ze všech kateder/ústavu 
(děkujeme); postupně už řešíme, ohledně faktur nechť se AP obracejí na Ing. Němcovou. 
Rovněž je žádoucí přednostně využít děkanátem „předplacené“ překladatele: kdo ještě nemá 
domluveného svého překladatele, může požádat Ing. Němcovou o zajištění. 
 
Další kolegium je naplánováno na 2. 5. 2022. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 5. 4. 2022                                                                        děkan 
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